
Vážení  priatelia. 
 

Tak, ako už niekoľko za sebou nasledujúcich rokov, aj táto chovateľská prehliadka je spojená  
so zmenou. V minulosti sme boli zvyknutí na stabilné miesto jej konania v Ponitrianskom múzeu  
a posledné roky sú sprevádzané neustálymi zmenami. Tohtoročnú výstavnú časť chovateľskej 
prehliadky sme sa rozhodli uskutočniť v kaštieli Ghýczyovcov v Nových Sadoch. Jedná sa naozaj 
o exkluzívne priestory a dúfame, že zmeny posledných rokov trochu ustanú, aspoň čo sa týka miesta jej 
konania.. 

Tak, ako by som sa opakoval v organizačných záležitostiach, musel by som pri tom zostať aj  
pri komentároch o počte predložených trofejí. Ako sa už v posledných rokoch stalo zvykom, sprevádza 
nás neustály nárast počtu hodnotených trofejí. V tomto roku ich bolo na chovateľskú prehliadku 
predložených 836, čo je len oproti minulému roku nárast o 81 kusov. Hlavnými dôvodmi sú 
neustávajúca  migrácia jelenej a diviačej zveri do poľnohospodárskej krajiny,  čiže do revírov 
zaradených do oblasti s chovom malej zveri, a taktiež neustály nárast lovu srnčej zveri, ktorá sa 
v posledných rokoch jednoznačne stala dominantnou zverou v poľnohospodárskej krajine. 
Pozastavil by som sa pri dvoch pozoruhodných vývojových tendenciách. Jednou z nich je výška lovu 
srnčej zveri a vývoj jej trofejovej kvality a druhou je kvalita populácie danielej zveri v lokalite D6, 
reprezentovaná bodovou hodnotou predložených trofejí. 

Už v roku 2019, keď sme na chovateľskej prehliadke mali predložených 535 srnčích trofejí, som 
konštatoval, že sme pravdepodobne dosiahli optimum intenzity jej lovu. Strmý nárast krivky v ďalších 
rokoch však túto moju predstavu vyvrátil a  počet predložených srnčích trofejí na tohtoročnej 
chovateľskej prehliadke prekročil aj naše najodvážnejšie očakávania. Zaznamenali sme medziročný 
nárast o vyše 10 %, čo pri súčasnej výške lovu predstavuje v absolútnych číslach 662 srnčích trofejí.  
Na porovnanie trofejovej kvality, som použil ročný priemer troch najlepších trofejí. Od roku 2017, keď 
sme sa dostali prvýkrát nad bodovú hodnotu 140 bodov CIC,  ju každoročne udržujeme a tento rok  sme 
dosiahli v tomto ukazovateli hodnotu 142,05 bodu CIC. 
Ďalším fenoménom je nárast bodovej hodnoty danielích trofejí  v poľovnom revíri Telince, ktorý takmer 
kontinuálne rastie od zazverenia tejto lokality touto zverou. Až 13 predložených trofejí dosiahlo 
hodnotu na udelenie zlatej medaile, čo znamená,  že takmer polovica zo všetkých predložených trofejí 
bola ocenená zlatou medailou! Najsilnejšia trofej dosiahla hodnotu 217,02 bodov CIC, čo už predstavuje 
špičkovú trofej. 

Nechcel by som zabudnúť aj na veľmi kvalitnú populáciu muflonej zveri, vyskytujúcu sa  
v poľovných revíroch Čápor,  Veľký Cer – Lukov a Jarok, kde sú lovené veľmi kvalitné medailové muflóny, 
avšak vo veľmi mladom veku 2-3 rokov. V tomto prípade by bolo potrebné v spolupráci so štátnou 
správou poľovníctva dospieť k jednoznačnej dohode o jej ďalšej budúcnosti. 
Výstavu trofejí dopĺňa veľký počet predložených lebiek dravej zveri. Spolu ich je na výstave  45, z toho 
26 líščích, 17 jazvečích a 2 lebky šakala zlatého, ktorého lov je v  posledných rokoch pravidelne 
zaznamenávaný. Považujem za veľmi dôležité venovať tomuto lovu  náležitú pozornosť, aby sa 
zabránilo jeho populačnej explózii. 

Na záver, ale v neposlednom rade, by som sa chcel poďakovať všetkým členom hodnotiteľskej 
komisie a pracovníčkam kancelárie OPK, za množstvo práce odvedenej pri hodnotení a bodovaní 
predložených trofejí. Okrem hodnotenia správnosti lovu, je našou snahou obodovať ich čo najviac, aby 
sa žiadna možná medailová trofej nevynechala. Až 99 rôznych trofejí z celkového množstva dosiahlo 
medailovú hodnotu.    

 
Nakoniec mi zostáva len zaželať Vám príjemné chvíle strávené spolu s Vašimi priateľmi  

pri prehliadke trofej, so spomienkami  na  zážitky prežité  možno aj pri spoločnom love. Nech Vám pri 
plánovaní budúcich lovov pomôžu aj poznatky načerpané z tohto katalógu, ktorý držíte v rukách. Snažili 
sme sa ho pripraviť s kvalitným obsahom, ako aj grafickým spracovaním, aby Vám poslúžil ako zdroj 
informácií a mohol zaujať miesto vo Vašich knižniciach.  
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